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Sammanställning av medborgarförslag år 2021 

Under året har 47 medborgarförslag beslutats av stadsdelsnämnden, varav 42 förslag 

avser stadsmiljön, ett (1) förslag avser barn och unga, ett (1) förslag avser äldre, ett (1) 

förslag avser regler/rutiner och två (2) förslag avser socialtjänst. Av de 47 medborgar-

förslagen har nämnden beslutat att avslå 19 st, bifalla 6 st och att delvis bifalla 22 st. 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

1. Medborgarför-

slag gällande att 

anlägga en 

pumptrack på 

sydöstra Rei-

mersholme 

SÖD 

2021/809 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om att 

anlägga en pumptrack på sydöstra 

Reimersholme. 

 

2016 påbörjades planeringen för 

en upprustning av parken på den 

föreslagna platsen. Samråd om 

parkens utformning hölls den 23 

maj 2018. Hösten 2020 påbörjade 

förvaltningens markentreprenör 

upprustningen. Arbetena pågår 

fram till och med våren 2022 och 

när de är genomförda kommer det 

på den föreslagna platsen bland 

annat finnas en större perennplan-

tering med drygt 2 500 plantor 

som ska skapa en vacker bloms-

terprakt. 

 

Förvaltningen kan därför inte ge 

gehör åt förslaget med en 

pumptrack på denna plats utan fö-

reslår att det läggs in i 

förvaltningens ”idébank” för att 

kunna utredas i samband med 

kommande parkupprustningar. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

2. Medborgarför-

slag gällande att 

ersätta fossil-

drivna maskiner 

SÖD 

2021/806 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att ersätta fossildrivna maskiner 

såsom lövblåsar och gräsklippare 

till eldrivna till år 2022.  

 

Förslagsställaren menar att det 

med anledning av IPCC:s senaste 

rapport inte finns något annat val 

än att nu påbörja omställningen 

från användande av fossila bräns-

len till elektricitet. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att minska utsläppen av växt-

husgaser i samband med skötsel 

av park och grönområden. 

 

Nämndens två avtal gällande sköt-

sel och underhåll av parkmark 

inom stadsdelsområdet gäller som 

längst, inklusive förlängningar, 

till och med 2027-09-30. I sam-

band med att denna tjänst 

upphandlades ställdes miljökrav i 

enlighet med överenskommelsen 

”Gemensamma miljökrav för ent-

reprenader 2018” framtagen av 

Malmö stad, Göteborgs stad, 

Stockholms stad och Trafikverket. 

Utöver dessa miljökrav ställde 

nämnden dessutom krav på att 

handhållna lövblåsar ska vara el-

drivna. 

 

I samband med att nästa upphand-

ling av parkdriften kommer att 

genomföras kommer de vid tid-

punkten aktuella miljökrav för 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

entreprenader att ställas. Förvalt-

ningen förutsätter att kraven 

gällande eldrivna maskiner då 

kommer att vara mer omfattande 

än vad som var aktuellt vid den 

senaste upphandlingen 2019. 

3. Medborgarför-

slag gällande att 

K-märka det 

gamla järnvägs-

spåret mellan 

Eriksdal och Sö-

dersjukhuset 

SÖD 

2021/804 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att flera 

av de åtgär-

der som fö-

reslås i 

medborgar-

förslaget, 

såsom 

förbättrad 

skötsel av 

spårområdet 

och förbätt-

rad tillgäng-

lighet, 

planeras att 

omhänder-

tas i sam-

band med 

genomfö-

rande av det 

uppdrag 

stadsdels-

nämnden 

erhållit i 

budgeten 

för 2022 

som innebär 

aktivering 

av den aktu-

ella delen 

av spårom-

rådet. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag som 

bland annat föreslår att det gamla 

järnvägsspåret mellan Eriksdal 

och Södersjukhuset ska K-märkas. 

I förslaget föreslås även att olika 

insatser ska genomföras i området 

såsom borttagande av sly och 

vissa träd, så in ängsblommor 

samt förbättra tillgängligheten vid 

järnvägsspåret. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att utveckla en plats inom 

stadsdelsområdet som har pot-

ential att upptäckas av fler boende 

och besökare i stadsdelsområdet. 

 

Det aktuella spårområdet, nedan-

för Södra Årstalundens 

koloniträdgårdsområde, utgör en-

ligt gällande detaljplan ett 

järnvägstrafikområde. Spårområ-

det ansvaras av exploaterings-

nämnden och omkringliggande 

parkmark ansvaras av stadsdels-

nämnden. Stadsdelsförvaltningen 

och exploateringskontoret samver-

kar kring skötseln av området. 

 

Enligt Stadsmuseet kan ett område 

erhålla juridiskt skydd som utgår 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

från de kulturhistoriska värdena 

genom att förklara spårområdet 

som byggnadsminne, enligt kul-

turmiljölagen, eller genom att 

förse området med skyddsbestäm-

melser i plan.  

Förvaltningen avser inte att för 

egen del väcka frågan om bygg-

nadsminnesförklaring av 

spårområdet. 

 

Flera av de åtgärder som föreslås i 

medborgarförslaget, såsom 

förbättrad skötsel av spårområdet 

och förbättrad tillgänglighet, 

planeras att omhändertas i sam-

band med genomförande av det 

uppdrag stadsdelsnämnden erhållit 

i förslaget till budget för 2022 

som innebär aktivering av den ak-

tuella delen av spårområdet. 

4. Medborgarför-

slag om att an-

lägga en basket-

plan på Lång-

holmen 

SÖD 

2021/799 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

tar med sig 

önskemålet 

om ytterli-

gare en bas-

ketplan 

med två 

korgar på 

västra Sö-

dermalm 

som en sak 

att utreda i 

samband 

med kom-

mande 

parkupp-

rustningar. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om att 

anlägga en basketplan på Lång-

holmen. 

 

Basketplaner med två korgar finns 

i nuläget på västra Södermalm i 

Rosenlundsparken och i Bergsgru-

van. Den föreslagna platsen 

ansvaras inte av stadsdelsnämnden 

då ytan är fastighetsmark. Då 

skolan på platsen är en privat 

grundskoleverksamhet i regi av 

Jensen grundskola föreslår förvalt-

ningen att förslagsställaren 

kontaktar skolan för en dialog om 

en basketplan på platsen. 

 

Förvaltningen tar med sig önske-

målet om ytterligare en basketplan 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

med två korgar på västra Söder-

malm som en sak att utreda i 

samband med kommande park-

upprustningar. 

5. Medborgarför-

slag gällande 

upprustning av 

del av kaj vid 

Danviksbron - 

Norra Hammar-

byhamnen 

SÖD 

2021/780 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

upprustning av del av kaj vid Dan-

viksbron - Norra 

Hammarbyhamnen. I medborgar-

förslaget föreslås bland annat att 

ett litet utegym och några bänkar 

placeras ut på den plats vid 

Alsnögatan som, enligt förslags-

ställaren, i dagsläget inte används 

till annat än hundrastning och för 

parkering av sparkcyklar. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget i sig är posi-

tivt då det föreslår en aktivitet på 

en plats som idag saknar tydlig 

användning. Den aktuella ytan 

som föreslås erhålla exempelvis 

ett utegym är dock upplåten som 

tomträtt till Peab Sverige AB var-

för stadsdelsnämnden inte har rå-

dighet över ytan. 

 

Beträffande förslaget att anlägga 

ett utegym i området anges i 

förslaget till stadens budget för 

2022 en aktivitet som lyder: 

 

Idrottsnämnden ska tillsammans 

med stadsdelsnämnderna utreda 

var i staden det finns behov av och 

förutsättningar för att skapa en 

mer levande stad genom utegym 

samt anlägga utegym i enlighet 

med utredningens slutsatser. För-

valtningen anser med hänvisning 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

till föreslagen aktivitet att ett 

eventuellt beslut om ett nytt ute-

gym i området kring den före-

slagna platsen får avvakta till dess 

ovannämnda utredning är genom-

förd. 

Beträffande förslaget att tillföra 

platsen en kiosk är en förutsätt-

ning för det att det finns en intres-

sent som vill bedriva en 

kioskverksamhet i området. För 

att anlägga en kiosk på stadens 

mark krävs dessutom polistill-

stånd. Om en ansökan inkommer 

till förvaltningen på remiss om att 

placera en kiosk i området kring 

den aktuella platsen, tar förvalt-

ningen ställning till om ansökan 

överensstämmer med de intent-

ioner som finns för områdets inne-

håll och utveckling i enlighet med 

bland annat Parkplan Södermalm. 

6. Medborgarför-

slag gällande 

rökförbud med 

tydlig skyltning 

på samtliga 

bryggor på ön 

Reimersholme 

SÖD 

2021/670 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

rökförbud med tydlig skyltning på 

samtliga bryggor på 

Reimersholme. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att erhålla en trivsam miljö på 

bryggorna på Reimersholme. 

Stadsdelsnämnden saknar dock 

mandat att införa rökförbud på 

allmän plats då detta regleras i lag. 

Förbud mot bland annat rökning 

utomhus regleras i lagen 

(2018:2088) om tobak och lik-

nande produkter (LTLP). 

Enligt ovanstående lag råder rök-

förbud i utomhusmiljöer bland 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

annat på uteserveringar, lekplatser 

och vid entréer. 

 

 

 

Utifrån lagen konstaterar förvalt-

ningen att det inte är förbjudet att 

röka på bryggorna på bland annat 

Reimersholme. Förvaltningen kan 

med anledning av detta inte heller 

placera skyltar med information 

om rökförbud på bryggorna. 

7. Medborgarför-

slag gällande att 

det behövs fler 

bänkar i parken 

längs Högalids-

gatan 

SÖD 

2021/649 

Nämnden 

ställ-de sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag 

 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att det behövs fler bänkar i parken 

längs Högalidsgatan. I förslaget 

föreslås att tre bänkar placeras, i 

hörnet av Högalidsgatan/Borgar-

gatan samt mittemot Högalidsga-

tan 40 och 44.  

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att öka tillgängligheten i stads-

miljön. Ansvaret att tillhandahålla 

bänkar i stadsmiljön är delat mel-

lan trafiknämnden, som ansvarar 

för gatumark, och stadsdelsnämn-

den, som ansvarar för parkmark. 

 

Om de i medborgarförslaget före-

slagna bänkarna placeras ut på 

önskade platser kommer de att 

hamna på parkmark. Bänkarna 

skulle dock användas av gående 

som använder trottoaren som lö-

per längs med Högalidsgatan. Idag 

finns två bänkar i höjd med Höga-

lidsgatan 34 som är placerade på 

parkmark men som används av 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

gående på trottoaren. Dessa bän-

kar ansvaras och underhålls av tra-

fikkontoret.  

 

Eventuella ytterligare bänkar 

längs med denna sträcka bör där-

med enligt förvaltningen anläggas 

och underhållas av trafikkontoret. 

 

Med anledning av beskrivningen 

ovan föreslår förvaltningen att 

nämnden överlämnar medborgar-

förslaget till trafiknämnden för 

vidare hantering. 

8. Medborgarför-

slag gällande 

konstruktion av 

gångväg mellan 

Henriksdals-

hamnen och 

Danviksbron 

SÖD 

2021/638 

Nämnden 

ställ-de sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att ex-

ploaterings-

kontoret in-

lett arbetet 

med 

stadsut-

vecklings-

projektet 

Nordöstra 

Sjöstan. Att 

anlägga en 

gångväg på 

den före-

slagna 

sträckan 

finns med 

som ett av 

de mål ex-

ploaterings-

kontoret ar-

betar för att 

uppnå. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om att 

anlägga en gångväg mellan Hen-

riksdalshamnen och Danviksbron. 

 

Exploateringskontoret har inlett 

arbetet med stadsutvecklingspro-

jektet Nordöstra Sjöstan. Att an-

lägga en gångväg på den före-

slagna sträckan finns med som ett 

av de mål exploateringskontoret 

arbetar för att uppnå. Arbetet med 

Nordöstra Sjöstan är än så länge i 

ett tidigt stadie och det är flera 

moment och undersökningar som 

måste genomföras de kommande 

åren. Med tanke på detta går det 

tyvärr inte att göra en tidplan över 

när en eventuell gångväg kan vara 

på plats. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

9. Medborgarför-

slag gällande bi-

ologisk mång-

fald 

SÖD 

2021/617 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

har för av-

sikt att un-

der kom-

mande 

år utveckla 

den biolo-

giska mång-

falden på 

stadsdels-

områdets 

gräsytor. 

Vidare 

finns krav i 

de avtal 

som 

förvalt-

ningen har 

med park-

driftsentre-

prenören att 

gräsytor ska 

städas från 

bland annat 

plast 

och metall-

skrot innan 

de klipps. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

biologisk mångfald. I förslaget fö-

reslås att gräsytor ska besås med 

en varierad flora, att gräsytorna 

ska klippas mer sällan samt att 

gräsytorna ska städas från plast 

och metallskrot innan de klipps. 

 

Stadsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att öka den biologiska mång-

falden i stadsdelsområdets parker. 

För att bidra till den biologiska 

mångfalden i parkerna, i linje med 

stadens handlingsplan för biolo-

gisk mångfald, har förvaltningen 

bland annat tillfört tusensköna 

(Bellis perennis) till gräsytor i 

exempelvis Axel Landquists park, 

vid Katarina Bangata och parken 

Droskan. Förvaltningen har även 

det senaste året utökat antalet 

ängsytor i slänter där klippning 

sker två gånger per växtsäsong, 

exempelvis i Vitabergsparken, 

Tantolunden och Tjurbergsparken. 

Intill vändplanen vid Tantoga-

tan/Sockerbruksgränd har 

förvaltningen även nyanlagt en 

äng som ska slås en gång per år. 

 

Ovan nämnda insatser har enligt 

förvaltningen varit mycket 

lyckosamma och förvaltningen har 

för avsikt att under kommande 

år utveckla den biologiska mång-

falden på stadsdelsområdets 

gräsytor. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Beträffande förslaget att gräsy-

torna ska städas från bland annat 

plast och metallskrot innan de 

klipps, anges detta som krav i de 

avtal som förvaltningen har med 

parkdriftsentreprenören. 

10. Medborgarför-

slag gällande in-

hägnad pool i 

Sjöstan 

SÖD 

2021/592 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att miljö-

förvalt-

ningen i ar-

betet med 

handlings-

planen för 

inrättande 

av fler bad-

platser i 

staden 

bland annat 

undersökt 

tre platser i 

Hammarby 

Sjöstad.  

 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

inhägnad pool i Hammarby Sjö-

stad. 

 

Miljöförvaltningen arbetar med att 

ta fram en handlingsplan för 

inrättande av fler badplatser i sta-

den. Planen är att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden ska anta 

handlingsplanen i juni 2022. 

I arbetet med handlingsplanen för 

inrättande av fler badplatser i 

staden har miljöförvaltningen 

bland annat undersökt tre platser i 

Hammarby Sjöstad. Gällande de 

tre platserna i Sjöstaden är viktiga 

aspekter vattenkvalitet, bottenför-

hållanden och växtlighet. 

 

Förvaltningen inväntar att miljö-

förvaltningens handlingsplan för 

inrättande av fler badplatser i sta-

den ska presenteras inför anta-

gande i miljö- och hälsoskydds-

nämnden. 

11. Medborgarför-

slag gällande 

flytt av bad-

brygga i Årsta-

viken av säker-

hetsskäl 

SÖD 

2021/567 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

flytt av badbrygga i Årstaviken av 

säkerhetsskäl. I förslaget 

beskrivs att bryggan nedanför  

Eriksdalslundens koloniträdgårds-

förening är placerad inom Årstavi-

kens Segelsällskaps hamnområde 

och att det under åren inträffat 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

flera farliga situationer mellan ba-

dande och båtar. Förslagsställaren 

föreslår med anledning av detta att 

bryggan rivs och placeras 100- 

200 meter väster om den nuva-

rande bryggan. 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att öka säkerheten i samband 

med bad vid den aktuella bryggan. 

 

På uppdrag från trafiknämnden 

har trafikkontoret inlett en utred-

ning av gång- och cykelförhållan-

dena längs med stråket som löper 

längs med Årstavikens norra 

strand. I utredningen ser trafik-

kontoret över hela stråket från 

Hornstull till Skanstull för att hitta 

sträckor som kan breddas och/el-

ler förbättras med ny beläggning, 

sittplatser och liknande åtgärder. I 

uppdraget ingår även att utreda 

möjligheten att anlägga en eventu-

ell brygga för gående som skulle 

kunna avlasta stråket där det är 

som smalast, mellan Vickersgatan 

och Hammarby Slussväg, det vill 

säga i anslutning till den aktuella 

bryggan. 

 

Förvaltningen deltar i planeringen 

av detta projekt och har till 

trafikkontoret lämnat önskemål 

om att den nya eventuella bryggan 

ska möjliggöra bad. Genom att 

möjliggöra för bad enbart från 

bryggans insida mot stranden 

skulle badande hindras från att 

komma ut för långt från stranden 

och därigenom inte heller riskera 
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Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

kollision med båtar. 

12. Medborgarför-

slag gällande att 

öka tryggheten 

genom att skapa 

ett trädgårdscafé 

eller liknande i 

parken vid Bo-

filsbåge 

SÖD 

2021/530 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att det 

finns en yta 

i Fatburs-

parken, norr 

om det ge-

nomgående 

stråket 

mellan 

Medborgar-

platsen och 

Södra stat-

ion, som är 

tänkt att 

inrymma ett 

café eller en 

liknande 

verksamhet. 

Under inne-

varande år, 

2021, har 

en säsongs-

kiosk varit 

placerad på 

den aktuella 

ytan. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att öka tryggheten genom att 

skapa ett trädgårdscafé eller lik-

nande i 

parken vid Bofills båge. I försla-

get beskrivs att det vore trevligt 

om en glasskiosk, foodtruck eller 

en blomsterhandel kan tillföras 

parken och som även kan bidra till 

ökad trygghet. Enligt 

förslagsställaren skulle det dessu-

tom vara trevligt om det gamla 

tegelhuset i parken kan omvandlas 

till ett trädgårdscafé. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget är positivt då 

det innebär att Fatbursparken akti-

veras med nya verksamheter. Vad 

gäller förslaget att tillföra parken 

en glasskiosk, foodtruck eller en 

blomsterhandel, finns det en yta 

norr om det genomgående stråket 

mellan Medborgarplatsen och 

Södra station som är tänkt att 

inrymma ett café eller en liknande 

verksamhet. Under innevarande 

år, 2021, har en säsongskiosk varit 

placerad på den aktuella ytan. 

 

Beträffande den del av förslaget 

som innebär att tegelhuset i den 

nordöstra delen av Fatbursparken 

omvandlas till ett trädgårdscafé är 

det ett förslag som ligger utanför 

stadsdelsnämndens ansvarsom-

råde. Byggnaden ansvaras av fas-

tighetsnämnden och hyrs för när-

varande ut till en förening. Enligt 
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Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

fastighetskontoret finns det i dags-

läget inte några planer på att ändra 

användningen av tegelhuset.  

 

 

Förvaltningen håller med förslags-

ställaren att en eventuell caféverk-

samhet i byggnaden skulle tillföra 

värden till parken. 

 

Med anledning av beskrivningen 

ovan gällande tegelhuset, föreslår 

förvaltningen att nämnden överför 

den del av medborgarförslaget 

som innebär att byggnaden om-

vandlas till ett trädgårdscafé till 

fastighetsnämnden för vidare han-

tering. 

13. Medborgarför-

slag gällande att 

fler bord och 

bänkar sätts ut i 

parkerna 

SÖD 

2021/529 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

ser ett be-

hov av fler 

bord och 

bänkbord i 

välbesökta 

parker. Med 

anledning 

av detta 

kommer 

förvalt-

ningen i 

samband 

med kom-

mande 

parkupp-

rustningar 

se över 

möjligheten 

att tillföra 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att fler bord och bänkar sätts ut i 

parkerna inför sommaren. I 

förslaget beskrivs att många äldre 

vill kunna träffas ute och ha 

picknick men har svårt att sitta di-

rekt på marken som yngre gör. I 

medborgarförslaget anges att det i 

flertalet parker endast finns två 

bord och bänkar utplacerade. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

det positiva förslaget som 

underlättar för bland annat äldre 

att vistas i parkerna under bland 

annat sommarsäsongen. 

 

I stadsdelsområdets parker finns 

för närvarande drygt 200 bord och 

bänkbord utplacerade. Därutöver 

finns cirka 1 900 fasta bänkar 
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Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

aktuella 

parker bord 

eller bänk-

bord. 

samt ett hundratal så kallade som-

marbänkar som ställs ut under 

sommarhalvåret.  

 

 

Utöver ovannämnda sommarbän-

kar finns även ett antal extra bän-

kar som förvaltningen kan sätta ut 

då speciella behov uppstår. 

 

Förvaltningen gör bedömningen 

att parkerna är välförsedda med 

bänkar men ser ett behov av fler 

bord och bänkbord i välbesökta 

parker. Med anledning av detta 

kommer förvaltningen i samband 

med kommande parkupprust-

ningar se över möjligheten att till-

föra aktuella parker bord eller 

bänkbord. 

14. Medborgarför-

slag gällande 

förbättring i mil-

jön runt Höga-

lidsskolan 

SÖD 

2021/500 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

slaget syftar 

till 

att få en re-

nare stads-

miljö i om-

rådet kring 

Högalids-

skolan. 

Förslaget är 

också 

mycket po-

sitivt och 

framåtblick-

ande då det 

föreslår åt-

gärder som 

kan minska 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

förbättring i miljön runt Högalids-

skolan. I förslaget beskrivs att det 

alltid är skräpigt utanför skolan 

och förslagsställaren anser därför 

att det skulle vara bra om man 

hjälps åt att hålla rent på platsen. 

För att få en renare miljö i områ-

det föreslås även att ytterligare en 

skräpcontainer placeras ut. För-

slagsställaren anser vidare att man 

ska åka mindre bil och istället 

cykla och promenera mer. 

Avslutningsvis anser förslagsställ-

aren att man bör åka spårvagn då 

de inte släpper ut avgaser. 

 

Stadsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 
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Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

negativ på-

verkan på 

klimatet. 

till att få en renare stadsmiljö i 

området kring Högalidsskolan. 

Förslaget är också mycket positivt 

och framåtblickande då det 

föreslår åtgärder som kan minska 

negativ påverkan på klimatet. 

Förslaget att man ska hjälpas åt att 

hålla rent utanför 

Högalidsskolan är enligt förvalt-

ningen en bra idé. Inom ramen för 

Håll Sverige Rents årliga skräpp-

lockardagar finns möjlighet för 

bland annat skolor och föreningar 

att plocka skräp i olika områden. 

En eventuell skräpplockarinsats i 

det aktuella området skulle utgöra 

ett komplement till de renhåll-

ningsinsatser som stadens 

renhållningsentreprenörer löpande 

genomför på de ytor som tillhör 

staden. 

 

Vad gäller förslaget att man ska 

åka mindre bil och istället cykla 

och promenera mer, är det en mål-

sättning som beskrivs i stadens 

budget och i många av stadens 

olika styrdokument som exempel-

vis Översiktsplanen, Cykelplanen 

och Framkomlighetsstrategin. 

 

Vad gäller den del av förslaget 

som omfattar spårvagn, pågår ett 

arbete under ledning av Region 

Stockholm att bygga ut Tvärbanan 

från Norra Ulvsunda via Bromma 

flygplats, Kista och vidare till 

Helenelund. Region Stockholm 

studerar även möjligheten att 

anlägga en spårvägsförbindelse 

mellan Flemingsberg och Älvsjö, 
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Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

via Kungens Kurva och Fruängen. 

15. Medborgarför-

slag om hund-

rastgård på östra 

Södermalm, sö-

der om det väst-

liga brofästet av 

Danviksbron 

SÖD 

2021/483 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om att en 

hundrastgård anläggs på östra Sö-

dermalm, på en yta söder om det 

västliga brofästet av Danviksbron. 

I medborgarförslaget beskrivs att 

de befintliga hundrastgårdar som 

finns på östra Södermalm inte 

räcker till och att det dagligen 

uppstår problem med att hundä-

gare släpper sina hundar lösa i 

bland annat Mandelparken och i 

Anna Lindhs park. Med anledning 

av beskrivningen ovan föreslås 

därmed att en mindre hundrast-

gård med gräs och några stenar för 

hundar att leka med anläggs på 

den aktuella ytan vid Danviksbron 

som, enligt 

förslagsställaren, inte kan använ-

das till något annat. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget i sig är posi-

tivt då det föreslår en aktivitet på 

en plats som idag saknar tydlig 

användning. Den aktuella ytan 

som föreslås erhålla en hundrast-

gård är dock upplåten som 

tomträtt till Peab Sverige AB var-

för stadsdelsnämnden inte har rå-

dighet över ytan. 

 

Därutöver kan förvaltningen kon-

statera att det finns ett 

hundrastområde drygt 100 meter 

från den aktuella platsen, vid 

Fåfängan. Inom ett inte alltför 

långt avstånd från platsen finns 
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Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

dessutom en stor hundrastgård i 

Vitabergsparken. 

 

Förvaltningen konstaterar med 

hänvisning till beskrivningen 

ovan, att förslaget att anlägga en 

hundrastgård på den aktuella plat-

sen inte är möjlig då stadsdels-

nämnden saknar rådighet över 

ytan. 

16. Medborgarför-

slag om padel-

banor under 

Västerbron 

SÖD 

2021/434 

Uppdra till 

förvalt-

ningen att 

utreda förut-

sättningarna 

för 

att skapa en 

levande 

plats under 

Västerbron. 

 

Vi är glada 

över alla 

medborgar-

förslag som 

vi får till 

nämnden. 

Platsen som 

berörs under 

Västerbron 

är en plats 

där vi fått 

många 

intressanta 

förslag ge-

nom åren. 

2014 tog 

nämnden 

beslut om 

att 

Delvis bi-

fall. Se vi-

dare nämn-

dens beslut.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om 

padelbanor under Västerbron. I 

medborgarförslaget beskrivs att 

ytorna under Västerbron på Lång-

holmens södra sida är lämpliga för 

padelbanor, bland annat att då 

Västerbron utgör ett naturligt 

regnskydd samt att platsens ytmått 

passar för padelbanor. I förslaget 

anges även att padelbanor på 

denna plats skulle utgöra ett bra 

komplement till Långholmens öv-

riga uteaktiviteter såsom 

kajakuthyrning, promenad, fot-

bollsspel, löpning, båtliv, strand-

bad och parkteater. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget i grunden är 

ett positivt förslag då det skulle 

innebära en utveckling av spon-

tanidrotten på Södermalm och 

därmed främja folkhälsan. 

 

Beträffande den i medborgarför-

slaget föreslagna platsen för 

anläggandet av padelbanor finns 

det sedan tidigare ett beslut i 

stadsdelsnämnden, från den 22 

maj 2014, att söka medel för 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

anlägga en 

parkou-

ranläggning 

på plats. 

Förvalt-

ningen har 

dock på 

grund av det 

stora beho-

vet av un-

derhålls- 

och investe-

ringsåtgär-

der 

av befintliga 

parkanlägg-

ningar inte 

haft möjlig-

het att prio-

ritera 

projektet. 

 

Vi vill un-

dersöka om 

det fortfa-

rande är 

parkour som 

är mest 

lämpligt på 

platsen eller 

om vi skulle 

kunna göra 

något annat 

på 

platsen t.ex. 

padel som 

föreslås i 

medborgar-

förslaget el-

ler något 

anläggandet av en parkouranlägg-

ning på denna plats. Förvaltningen 

har dock på grund av det stora be-

hovet av underhålls- och 

investeringsåtgärder av befintliga 

parkanläggningar inte haft 

möjlighet att prioritera projektet. 

Nämndens beslut omöjliggör 

därmed medborgarförslaget. 

 

Därutöver vill förvaltningen påtala 

att förslag om padelbanor bör 

ställas till idrottsnämnden ef-

tersom padelbanor är att betrakta 

som idrottsanläggningar vilka lig-

ger inom idrottsnämndens ansvar. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

annat. Vi 

vill att för-

valtningen 

tillsammans 

med idrotts-

förvalt-

ningen 

och andra 

berörda 

verksam-

heter i 

Stockholms 

stad utreder 

frågan 

vidare. Vi är 

också öppna 

för att upp-

låta platsen 

till en privat 

aktör 

som vill ut-

veckla nå-

gon bra 

verksamhet 

på platsen 

med fokus 

på 

idrott och 

hälsa. 

17. Medborgarför-

slag gällande att 

göra det enklare 

att lämna ett 

medborgarför-

slag 

SÖD 

2021/371 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Bifall i 

form av att 

frågan lyfts 

med stadens 

webbred-

aktion, e-

postadress 

till stads-

delsförvalt-

ningarna 

har lagts in 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett förslag om att det ska bli 

lättare att lämna medborgarför-

slag. Även om förvaltningen inte 

styr över innehållet på den stadsö-

vergripande webbsidan har 

förvaltningen lyft frågan med sta-

dens webbredaktion samt kommer 

att förtydliga informationen om 

hur man lämnar medborgarförslag 

på sin sida på Facebook. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

på hemsi-

dan, in-

formation 

har publice-

rats på Sö-

dermalms 

Facebook-

sida. Beslut 

genomfört 

och verk-

ställt under 

hösten 2021 

(10 augusti 

2021). 

Förvaltningen anser att det är vik-

tigt att medborgare kan lämna in 

medborgarförslag då detta är en 

central del av dialogen med 

medborgare och därmed deras in-

flytande och demokrati. 

Informationen på webben om 

medborgarförslag är 

stadsövergripande och därmed 

inget som förvaltningen styr över. 

På förvaltningens förfrågan har 

dock nu stadens webbredaktion 

lagt in postadress och e-post för 

vald stadsdelsförvaltning direkt på 

sidan, för att besökaren inte ska 

behöva klicka sig fram i flera steg. 

18. Medborgarför-

slag gällande 

skylt till basket-

plan vid Helios-

gången 

SÖD 

2021/290 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

under våren 

2021 place-

rat ut en 

skylt vid 

planen med 

uppma-

ningen att 

undvika 

bollspel 

mellan 

klockan 

22:00 och 

07:00. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

skylt till basketplanen vid Helios-

gången i Hammarby sjöstad. I 

förslaget beskrivs att basketplanen 

under sommaren 2020 användes 

kvällar och nätter vilket störde 

närboende. Med hänvisning till 

beskrivningen föreslås att en skylt 

sätts upp vid basketplanen som 

upplyser om att det inte är tillåtet 

att spela efter klockan 22:00. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

det är positivt att det finns 

möjlighet att utöva bollspel i om-

rådet då det främjar fysisk aktivi-

tet. I detaljplanen för området 

framgår att ytan är avsedd för 

bollspel. Samtidigt är det enligt 

förvaltningen viktigt att boende 

intill planen inte får sin nattsömn 

störd. Med anledning av detta har 

förvaltningen under våren 2021 

placerat ut en skylt vid planen 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

med uppmaningen att undvika 

bollspel mellan klockan 22:00 och 

07:00. 

 

Förvaltningen kan därutöver infor-

mera att basketplanens 

utformning ändrats utifrån in-

komna synpunkter från boende 

om störande ljud från spel. Den ti-

digare basketplanen var tradition-

ellt utformad med två korgar pla-

cerade mittemot varandra. Efter 

ombyggnaden ändrades utform-

ningen av planen så att det idag är 

en stolpe i mitten med fyra korgar 

placerade åt fyra olika håll i en 

och samma stolpe. Syftet med åt-

gärden var att fortsatt kunna er-

bjuda bollspel vid platsen samti-

digt som mer intensiva matcher 

kan undvikas. 

19. Medborgarför-

slag gällande 

cykelförbud 

längs Årstaviken 

SÖD 

2021/277 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

cykelförbud längs Årstaviken. I 

förslaget föreslås att cykelförbud 

införs längs Årstavikens norra 

strandpromenad och att 

stadsdelsnämnden hos kommun-

fullmäktige hemställer att 

cykelstråket tas bort från stadens 

Cykelplan och att stråket 

eventuellt flyttas till Ringvägen. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget lyfter en vik-

tig fråga då trafikmiljön längs med 

gång- och cykelstråket mellan 

Skanstull och Liljeholmsbron är 

angelägen. Stråket ansvaras dock 

av trafiknämnden varför förslaget 

ligger utanför stadsdelsnämndens 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

ansvarsområde. 

 

På uppdrag från trafiknämnden 

har trafikkontoret inlett en utred-

ning av gång- och cykelförhållan-

dena längs med det aktuella strå-

ket. I utredningen ser kontoret 

över hela stråket från Hornstull till 

Skanstull för att hitta sträckor som 

kan breddas och/eller förbättras 

med ny beläggning, sittplatser och 

liknande åtgärder. I uppdraget 

ingår också att utreda möjligheten 

att leda cykeltrafiken genom den 

gamla järnvägstunneln under Er-

iksdalsgatan samt att utreda 

möjligheten att anlägga en brygga 

för gående som skulle kunna 

avlasta stråket där det är som 

smalast. Under hösten 2021 plane-

ras utredningens resultat att pre-

senteras för trafiknämnden och 

stadsdelsnämnden inför ett even-

tuellt inriktningsbeslut 2022. 

 

Mot bakgrund av att gång- och cy-

kelstråket ansvaras av 

trafiknämnden föreslår förvalt-

ningen att nämnden beslutar att 

överföra medborgarförslaget till 

trafiknämnden för vidare hante-

ring. 

20. Medborgarför-

slag gällande 

pingisbord i Ha-

renparken 

SÖD 

2021/276 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Bifall i 

form av att 

förvalt-

ningen in-

lämnat öns-

kemål till 

trafikkon-

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag som 

innebär att ett pingisbord anläggs i 

Harenparken. Förslagsställaren 

framför att ett pingisbord i parken 

skulle glädja både barn och 

vuxna i närområdet. 

 



 

 

 

 Sammanställning 

Sida 23 (55) 

 
 

 
 

Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 
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toret om in-

vesterings-

medel för 

parkupp-

rustningar 

och reinve-

steringsåt-

gärder i 

stadsdels-

områdets 

parker för 

perioden 

2022-2024. 

Bland de 

önskemål 

som inläm-

nats finns 

upprustning 

av 

Haren-

parken. Om 

medel för 

upprustning 

av parken 

erhålls en-

ligt 

önskemål, 

kommer 

projektet in-

ledas med 

ett pro-

gramarbete. 

I 

samband 

med pro-

gramarbetet 

kan möjlig-

heten att 

tillföra par-

ken ett 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

förslaget är positivt då det skulle 

främja fysisk aktivitet i närområ-

det.  

I Södermalms parker finns idag ett 

tiotal pingisbord vilka enligt för-

valtningen är mycket populära 

att använda. 

 

Stadsdelsförvaltningen har under 

vårvintern 2021 inlämnat 

önskemål till trafikkontoret om in-

vesteringsmedel för 

parkupprustningar och reinveste-

ringsåtgärder i stadsdelsområdets 

parker för perioden 2022-2024. 

 

Bland de önskemål som inlämnats 

finns upprustning av 

Harenparken. Om medel för upp-

rustning av parken erhålls enligt 

önskemål, kommer projektet inle-

das med ett programarbete. I 

samband med programarbetet kan 

möjligheten att tillföra parken ett 

pingisbord utredas. Beslut om 

parkinvesteringen planeras att tas 

av stadsdelsnämnden i samband 

verksamhetsplan 2022. 
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Utfall Förvaltningens förslag 

pingisbord 

utredas. 

 

 

21. Medborgarför-

slag gällande 

beach-och foot-

volleyplaner på 

Södermalm 

SÖD 

2021/159 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Bifalls i 

form av att 

förvalt-

ningen av-

ser att 

utreda för-

utsättning-

arna att pla-

cera en eller 

två beach-

volleypla-

ner 

på en del av 

sandytan 

vid bangol-

fen. Ett 

eventuellt 

genomfö-

rande 

av åtgärden 

kommer att 

beslutas i 

avvägning 

med andra 

angelägna 

upprust-

ningsåtgär-

der i Söder-

malms par-

ker. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

beach- och footvolleyplaner på 

Södermalm. I medborgarförslaget 

beskrivs att det på den befintliga 

beachvolleyplanen i Tantolunden 

regelbundet spelas beachvolley 

och den snabbt växande sporten 

footvolley. Enligt förslagsställarna 

är planen belägen under ett stort 

träd som tar skada av bollarna 

men innebär även att själva 

idrottsutövandet påverkas nega-

tivt. Med anledning av detta före-

slås att den befintliga beachvol-

leyplanen flyttas och att två nya 

planer antingen anläggs vid sidan 

om den plats där den befintliga 

planen finns idag eller på sandytan 

vid bangolfen i parken. Ytterligare 

ett alternativ som ges i förslaget är 

att den befintliga planen bibehålls 

och att en ny plan anläggs bredvid 

denna. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget är positivt då 

placeringen av den befintliga be-

achvolleyplanen i Drakenbergs-

parken är problematisk på grund 

av det träd som finns vid planen 

vilket tar skada av uppskjutande 

bollar. 
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Nämndens  
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Utfall Förvaltningens förslag 

Av de förslag till placeringar av 

nya beachvolleyplaner som läm-

nas i medborgarförslaget anser 

förvaltningen att förslaget till pla-

cering på sandytan vid bangolfen 

är det mest intressanta alternativet 

att utreda vidare. 

 

Med hänvisning till redogörelsen 

ovan avser förvaltningen att 

utreda förutsättningarna att pla-

cera en eller två beachvolleypla-

ner på en del av sandytan vid ban-

golfen. Ett eventuellt genomfö-

rande av åtgärden kommer att bes-

lutas i avvägning med andra ange-

lägna upprustningsåtgärder i Sö-

dermalms parker. 

22. Medborgarför-

slag gällande 

tågspåret vid Er-

iksdalsbadet 

SÖD 

2021/140 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

undersöker 

möjligheten 

att hitta en 

lämplig 

plats för en 

hundrast-

gård i det 

aktuella 

området vid 

spårområdet 

vid Eriks-

dalsbadet 

där den kan 

vara perma-

nent. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

tågspåret vid Eriksdalsbadet. För-

slaget innehåller tre delförslag 

som innebär att spårområdet till-

förs: En ungdomsgård med träd-

gård, minigolfbana (flytt av mini-

golfbanan som finns i Varvsbran-

ten vid Londonviadukten) samt en 

hundrastgård. Stadsdelsförvalt-

ningen anser att medborgarförsla-

get har ett positivt anslag då det 

syftar till att aktivera det aktuella 

spårområdet med olika aktiviteter. 

 

Området är i gällande plan ämnat 

för järnvägstrafik. Vidare har 

Försvarsmakten ställt krav på att 

järnvägsspåret med kort varsel ska 

kunna användas varför endast 

upplåtelser av tillfällig karaktär är 

möjliga. 
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Förslaget att uppföra en ungdoms-

gård på spårområdet bedömer 

förvaltningen inte vara möjligt el-

ler ekonomiskt försvarbart då 

platsen enbart medger eventuella 

upplåtelser av tillfällig karaktär. 

Därutöver bedömer förvaltningen 

att platsen inte är lämpligt för en 

ungdomsgård då den ligger avsi-

des och därmed saknar god 

tillgänglighet. 

 

Förslaget att flytta den nyanlagda 

minigolfbanan från Varvsbranten 

vid Londonviadukten till spårom-

rådet anser förvaltningen inte är 

aktuellt. Nämnden har nyligen in-

vesterat i nya platsanpassade  

golfbanor vid Varvsbranten varför 

det inte är ekonomiskt 

försvarbart att flytta dessa till den 

föreslagna platsen. 

 

Förvaltningen instämmer i för-

slagsställarens bedömning att en 

hundrastgård är önskvärd i områ-

det vid Skanstull. Förvaltningen 

undersöker möjligheten att hitta 

en mer lämplig plats för en 

hundrastgård i det aktuella områ-

det där den kan vara permanent. 

23. Medborgarför-

slag gällande ut-

placering av få-

gelmat och om 

träd på Långhol-

men 

SÖD 

2021/138 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

endast fäller 

träd i de fall 

då träd ut-

gör risk för 

skada på 

tredje man 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

utplacering av fågelmat och om 

träd på Långholmen. Förslaget 

gällande utplacering av fågelmat 

innebär att lådor, som förses med 

lock och skopa, placeras ut över 

hela staden där fåglar håller till. 

Förbipasserande som är på prome-

nad har då, enligt 
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eller egen-

dom. Vi-

dare utförs i 

de flesta fall 

en besikt-

ning av trä-

den 

av arborist 

innan beslut 

tas om fäll-

ning. 

förslagsställaren, möjlighet att 

mata fåglarna. Förslaget som rör 

träd på Långholmen har sin bak-

grund i att ett träd fällts vid 

Långholmsbron i vintras.  

 

 

Förslagsställaren föreslår med an-

ledning av detta att träd i största 

möjliga utsträckning ska bevaras 

då de bidrar med positiva värden 

och om ett träd ska fällas måste en 

arborist först undersöka trädet. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget är positivt då 

det visar på omtanke om stadens 

fåglar samt pekar på trädens stora 

betydelse. 

 

Sedan vintersäsongen 2020/2021 

har förvaltningen upphört med att 

ställa ut fågelbord för matning på 

grund av en ökande 

råttproblematik samt risk för sal-

monellasmitta. Förvaltningen an-

ser därför att förslaget att placera 

ut lådor för spridning av fågelmat 

inte är lämpligt. 

 

Det träd som beskrivs i förslaget 

var en alm som stod placerad öster 

om Långholmsbron. Almen har 

fällts av trafikkontoret på grund av 

almsjuka. Det är trafiknämnden 

som ansvarar för hanteringen av 

almsjuka träd inom staden. 

 

Vad gäller fällning av träd, som 

utförs av stadsdelsförvaltningen, 
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görs det främst i de fall då träd ut-

gör risk för skada på tredje man 

eller egendom. Vidare utförs i de 

flesta fall en besiktning av träden 

av arborist innan beslut tas om 

fällning. 

24. Medborgarför-

slag gällande att 

anlägga ytterli-

gare en badstege 

på en brygga på 

Reimersholme 

SÖD 

2021/134 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att anlägga ytterligare en badstege 

på en brygga på Reimersholme. 

 

På bryggan, som är placerad på 

norra Reimersholme vid Anders 

Reimers väg, föreslås att badste-

gen monteras på bryggans västra 

kortsida som ett komplement till 

den befintliga stegen på bryggans 

norra långsida. Enligt förslagsstäl-

laren skulle ytterligare en 

badstege bland annat innebära 

mindre trängsel på bryggan. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då förslaget 

ökar vistelsevärden på platser vid 

vattnet. Förvaltningen tog under 

förra året, 2020, över ansvaret för 

den aktuella bryggan från 

idrottsförvaltningen. Förvalt-

ningen är också medveten om att 

bryggan varit välbesökt vackra 

sommardagar. Förvaltningen 

konstaterar dock att det råder bad-

förbud vid bryggan enligt 

Allmänna lokala ordningsföre-

skrifter för Stockholms kommun. 

Förvaltningen kan med anledning 

av detta inte genomföra åtgärder 

som uppmuntrar och underlättar 

för bad från bryggan. 
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Den befintliga stegen vid den ak-

tuella bryggan är en 

räddningsstege. Förvaltningen be-

dömer att bryggans säkerhet är 

ombesörjd varför inga ytterligare 

stegar behövs. 

 

Förvaltningen är medveten om att 

det finns ett stort önskemål om 

att få tillgång till fler badplatser 

inom stadsdelsområdet. 

Förvaltningen deltar därför i arbe-

tet med framtagandet av en 

handlingsplan för inrättande av 

fler badplatser i staden. Arbetet 

leds av miljö- och hälsoskydds-

nämnden tillsammans med 

idrottsnämnden, trafiknämnden 

och exploateringsnämnden. I detta 

arbete ingår även att utreda even-

tuell möjlighet att häva badförbu-

det på utvalda platser vid stads-

delsområdets vatten. 

25. Medborgarför-

slag angående 

offentliga toalet-

ter i Hammarby 

sjöstad och 

Norra Hammar-

byhamnen 

SÖD 

2021/110 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag samt 

ger  förvalt-

ningen i 

uppdrag att 

utreda förut-

sättningarna 

för fler toa-

letter i Ham-

marby Sjö-

stad 

tillsammans 

med nä-

ringsidkare 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

anser att de 

platser som 

i medbor-

garförslaget 

föreslås 

vara lämp-

liga för 

toaletter 

kan vara in-

tressanta att 

utreda vi-

dare 

då de utgör 

platser där 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag angå-

ende offentliga toaletter i Ham-

marby sjöstad och Norra 

Hammarbyhamnen. Med hänvis-

ning till det stora 

befolkningsunderlaget i området 

anser förslagsställaren att 

avsaknaden av offentliga toaletter 

är orimligt. Med anledning av 

detta föreslås att Södermalms 

stadsdelsförvaltning undersöker 

lämpliga placeringar av tre offent-

liga toaletter i området. I förslaget 

nämns några platser som skulle 

kunna vara lämpliga för toaletter; 

vid de tre färjelägena inom det ak-

tuella området samt på Luma torg. 
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många 

människor 

samlas. För-

valtningen 

ser 

dock utma-

ningar med 

att hitta ut-

rymmes-

mässigt 

lämpliga 

ytor i de 

lägen som 

ligger inom 

eller strax 

intill ytor 

som nämn-

den ansva-

rar 

för vid 

Lumabryg-

gan och vid 

Barnängs-

bryggan.  

 

Förvalt-

ningen ska 

under 2022 

ska ta upp 

nämndens 

önskemål, 

att tillsam-

mans med 

näringsid-

kare utreda 

förutsätt-

ningarna för 

fler toaletter 

i Ham-

marby Sjö-

stad, med 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget är positivt då 

det syftar till att öka utbudet av of-

fentliga toaletter inom 

stadsdelsområdet. Förvaltningen 

får löpande in önskemål från 

allmänheten om fler offentliga to-

aletter i parkerna. I Parkplan 

Södermalm anges att det i Anders 

Franzéns park bör utredas om det 

är möjligt att tillföra parken en of-

fentlig toalett. Förvaltningen anser 

därför att en toalett i Hammarby 

sjöstad i första hand bör priorite-

ras i denna park. 

 

De platser som i medborgarförsla-

get föreslås vara lämpliga för 

toaletter kan enligt förvaltningen 

vara intressanta att utreda vidare 

då de utgör platser där många 

människor samlas. Förvaltningen 

ser dock utmaningar med att hitta 

utrymmesmässigt lämpliga ytor i 

de lägen som ligger inom eller 

strax intill ytor som nämnden an-

svarar för vid Lumabryggan och 

vid Barnängsbryggan. 

 

Eftersom ansvaret för offentliga 

toaletter inom staden ligger hos 

trafiknämnden föreslår stadsdels-

förvaltningen att stadsdelsnämn-

den överlämnar medborgarförsla-

get till trafiknämnden för vidare 

hantering. 
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trafikkon-

toret. 

 

26. Medborgarför-

slag gällande att 

ersätta bollplan 

vid parken 

Sockerskålen 

med padelbana 

SÖD 

2021/64 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att ersätta bollplanen vid parken 

Sockerskålen med padelbana. 

I förslaget beskrivs att bollplanen 

till största delen inte används. 

Planen har, enligt förslagsställa-

ren, samma mått som en padel-

bana och skulle vid en ombygg-

nation komma till stor använd-

ning. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget i grunden är 

ett positivt förslag då det skulle 

innebära en utveckling av 

spontanidrotten på Södermalm 

och därmed främja folkhälsan. 

Stadsdelsnämnden har med anled-

ning av två liknande 

medborgarförslag, dnr SÖD 

2019/754 och dnr SÖD 2020/270 

med förslag att anlägga padelba-

nor på bollplanerna i Pålsundspar-

ken och på Reimersholme, i sam-

band med nämndsammanträdena 

2019-11-19 respektive 2020-08-

27 beslutat att det är värdefullt att 

bevara de aktuella bollplanernas 

nuvarande funktion. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

nämndens beslut även bör gälla 

för bollplanen vid lekplatsen 

Sockerskålen. Det är enligt för-

valtningen värdefullt att planens 
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Utfall Förvaltningens förslag 

mångfunktionella funktion beva-

ras vilket innebär att den kan an-

vändas för olika aktiviteter, inte 

bara för bollspel. Därutöver vill 

förvaltningen påtala att förslag om 

padelbanor bör ställas till idrotts-

nämnden eftersom padelbanor är 

att betrakta som idrottsanlägg-

ningar vilka ligger inom idrotts-

nämndens ansvar. 

27. Medborgarför-

slag gällande 

badtrappa på 

badbryggan vid 

Reimersholme 

SÖD 

2021/57 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

badtrappa på badbryggan vid Rei-

mersholme. Enligt förslagsställa-

ren är det många barn och unga 

som nyttjar bryggan på 

den södra delen av ön för bad men 

uppger att även äldre personer 

vill kunna använda bryggan. För-

slagsställaren önskar, tillsammans 

med andra seniorer i området, att 

bryggan förses med en enkel 

badtrappa med ett räcke på ena si-

dan, likt den badtrappa som finns 

vid Långholmens strandbad. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då förslaget 

ökar vistelsevärden på platser vid 

vattnet. Förvaltningen konstaterar 

dock att det råder badförbud vid 

den aktuella bryggan, eftersom 

vattenområdet här är klassat som 

hamnområde. Förvaltningen kan 

med anledning av detta inte ge-

nomföra åtgärder som uppmuntrar 

och underlättar för bad från bryg-

gan. 

 

Förvaltningen arbetar med att ut-

veckla och renovera befintliga 
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bryggor samt tillföra nya bryggor 

längs stadsdelsområdets stränder. 

Gällande utveckling av befintliga 

bryggor görs detta exempelvis 

genom att förse betongbryggor 

med trätrall och bänkar.  

 

Detta genomfördes bland annat på 

den i medborgarförslaget aktuella 

bryggan under 2019. Dessutom 

har förvaltningen under förra året, 

2020, tillfört bänkar och bord i trä 

vid en brygga på Reimersholmes 

norra sida. De nya utemöblerna på 

bryggan används och uppskattas 

av bland annat boende från intil-

liggande äldreboende. Under förra 

året har förvaltningen även tagit 

över ansvaret för en ny träbrygga, 

tillgänglig för allmänheten, vid 

den västra delen av Anders 

Reimersväg på Reimersholme från 

idrottsförvaltningen. 

 

Förvaltningen är medveten om att 

det finns ett stort önskemål om 

att få tillgång till fler badplatser 

inom stadsdelsområdet. 

Förvaltningen deltar därför i arbe-

tet med framtagandet av en 

handlingsplan för inrättande av 

fler badplatser i staden. Arbetet 

leds av miljö- och hälsoskydds-

nämnden tillsammans med 

idrottsnämnden, trafiknämnden 

och exploateringsnämnden. 

28. Medborgarför-

slag gällande att 

inrätta en eller 

flera fontäner på 

centrala platser i 

SÖD 

2021/10 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

anser att 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att inrätta en eller flera fontäner på 

centrala platser i Stockholms 
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mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Stockholms vat-

ten 

medborgar-

förslaget är 

trevligt ur 

ett 

estetiskt 

hänseende 

om en pla-

cering som 

är lämplig 

utifrån 

bland 

annat båt-

trafiksyn-

punkt kan 

hittas. 

Vid kontakt 

med Stock-

holm Konst 

har fram-

kommit att 

förslaget 

kan betrak-

tas 

som konst-

närlig ut-

smyckning 

på allmän 

plats. Med 

anledning 

av redogö-

relsen ovan 

har medbor-

garförslaget 

överförts 

till Stock-

holm 

Konst för 

vidare han-

tering. 

vatten. Enligt förslagsställaren 

vore den mest passande place-

ringen vara i vattnet utanför 

Strömparterren eller mellan 

Strömparterren och Strömbron.  

 

 

Alternativa placeringar av en fon-

tän uppges vara vid Slussen, utan-

för Munkbron, eller utanför Stads-

huset. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget är trevligt ur 

ett estetiskt hänseende om en pla-

cering som är lämplig utifrån 

bland annat båttrafiksynpunkt kan 

hittas. Förvaltningen ser utma-

ningar med de platser som före-

slås, men anser att förslaget är po-

sitivt och värt att utreda vidare. 

 

Ansvaret för stadens fontändam-

mar, med undantag för konstnärlig 

utsmyckning, ligger hos trafik-

nämnden. Ansvaret för eventuella 

fontäner i stadens vatten är däre-

mot i dagsläget inte helt klarlagt. 

Vid kontakt med Stockholm 

Konst, som är en del av 

kulturförvaltningen, framkommer 

dock att förslaget kan betraktas 

som konstnärlig utsmyckning på 

allmän plats. Ansvaret för 

konstnärlig utsmyckning i staden 

ligger hos Stockholm Konst. 

 

Förvaltningen föreslår med anled-

ning av redogörelsen ovan att 

stadsdelsnämnden överlämnar 

medborgarförslaget till Stockholm 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Konst för vidare hantering. 

29. Medborgarför-

slag gällande 

upprustning av 

parken mellan 

Bergsunds 

strand 23 och 25 

SÖD 2021/8 Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

upprustning av parken mellan 

Bergsunds Strand 23 och 25. 

Förslaget går kortfattat ut på att en 

liten lekplats för mindre barn 

anläggs i parken. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser att 

medborgarförslaget är fint utfor-

mat med ambitionen att skapa en 

ny träffpunkt för barn och deras 

vårdnadshavare i närområdet. 

 

Förvaltning konstaterar att försla-

get inte är förenligt med 

inriktningen i Parkplan Söder-

malm som beslutades 2019. 

 

Med anledning av att parken är 

omgiven av bostäder anser 

förvaltningen även att det inte är 

lämpligt att anlägga en lekplats i 

parken. Närheten till intilliggande 

bostäder skulle enligt 

förvaltningen innebära stor risk 

för störning för de som har sina 

bostäder ut mot parken. 

 

Förvaltningen anser vidare att re-

dan befintliga lekplatser inom 

stadsdelsområdet ska prioriteras 

vad gäller reinvesterings- och 

investeringsåtgärder innan nya 

lekplatser anläggs inom 

stadsdelsområdet. 

30. Medborgarför-

slag om att åter-

ställa murkrönet 

på Prästgatan 

SÖD 2021/3 Nämnden 

ställde sig 

Bifall i 

form av att 

muren i 

Junotäppan 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om att 

återställa murkrönet på Prästgatan 

i Gamla stan. I förslaget beskrivs 
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mer 

Nämndens  
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bakom för-

valtningens 

förslag 

renoverats 

under hös-

ten 2021.  

att det försvunna koppartaket till 

muren vid Junotäppan ersattes 

med en provisorisk lagning som 

sitter kvar än i dag. Enligt 

förslagsställaren ser denna lagning 

tråkig och tillfällig ut och uppger 

även att stora sjok av rappningen 

lossnat från delar av själva muren. 

Förslagsställaren anser att det är 

hög tid att ersätta den provisoriska 

lagningen med en permanent lös-

ning. 

 

Stadsdelsförvaltningen är med-

veten om att muren i Junotäppan 

ut mot Prästgatan är i behov av ett 

nytt permanent murtak och att de-

lar av murens ytskikt måste lagas. 

 

Förvaltningen kommer under in-

nevarande år, 2021, ta reda på 

kostnaderna att tillföra muren ett 

plåttak samt laga murens ytskikt. 

Utifrån kostnadens storlek kan 

förvaltningen ta ställning till om 

åtgärderna kan genomföras under 

innevarande år med hjälp av 

driftmedel eller om investerings-

medel behöver tillskjutas. I det 

fallet att investeringsmedel måste 

användas, kan åtgärderna inte 

genomföras förrän under nästa år, 

2022. 

31. Medborgarför-

slag gällande att 

utbilda alla 

medarbetare 

inom social-

tjänsten på Sö-

dermalm i neu-

ropsykiatriska 

SÖD 2021/2 Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag. 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

kontinuer-

ligt genom-

för utbild-

ningar inom 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått två medborgarförslag. Det ena 

gäller öppenhet och transparens i 

de utvärderingar som görs inom 

socialtjänsten. Det andra gäller ett 

förslag om att all personal ska ut-

bildas i neuropsykiatriska funkt-
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mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

funktionsned-

sättningar (NPF) 

föreslaget 

ämnesom-

råde samt  

välkomnar 

förslag på 

nya utbild-

ningsområ-

den. 

ionsnedsättningar. Skribenten lyf-

ter relevanta frågor gällande be-

hov av ökad kunskap, kommuni-

kation och transparens kopplat till 

systematiskt kvalitetsarbete. En 

del i det kvalitetsarbetet är under-

sökningar i form av utvärderingar 

som görs direkt till medborgare 

och andra intressenter för att för-

stå deras uttalade behov, krav, 

önskemål och förväntningar. Re-

sultaten av undersökningarna är 

vägledande för förvaltningens be-

slut och handlande i syfte att nå 

framgångsfaktorer i verksam-

heten. Brukarundersökningar görs 

i vanliga fall minst en gång per år. 

Då den rådande pandemin innebar 

ett flertal snabba och drastiska för-

ändringar i flera av verksamhet-

erna, har vissa undersökningar 

haft tillfälliga uppehåll medan 

andra har gjorts i mindre omfatt-

ning under 2020. Stadsdelsförvalt-

ningen avser att utveckla den digi-

tala kommunikationen med mål-

sättning att synliggöra resultaten 

på ett sådant sätt så att det skapar 

mervärde för Södermalms med-

borgare och andra intressenter. 

Förvaltningen välkomnar förslag 

på ämnesområden där det kan fin-

nas behov av kontinuerlig utbild-

ning för att säkerställa att god för-

ståelse och kunskap finns. Ett vik-

tigt kunskapsområde är neuropsy-

kiatriska funktionsnedsättningar 

som Stockholms stad som arbets-

givare, ger kontinuerligt utbild-

ning i. 
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32. Medborgarför-

slag gällande 

ändrad form för 

utvärdering av 

socialtjänsten på 

Södermalm 

SÖD 2021/1 Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag. 

Delvis bi-

fall då för-

valtningen 

vanligtvis 

genomför 

brukarun-

dersök-

ningar 

minst en 

gång per år, 

men under 

pandemin 

har vissa 

undersök-

ningar haft 

tillfälliga 

uppehåll 

och andra 

genomförts 

i mindre 

omfattning.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått två medborgarförslag. Det ena 

gäller öppenhet och transparens i 

de utvärderingar som görs inom 

socialtjänsten. Det andra gäller ett 

förslag om att all personal ska ut-

bildas i neuropsykiatriska funkt-

ionsnedsättningar. Skribenten lyf-

ter relevanta frågor gällande be-

hov av ökad kunskap, kommuni-

kation och transparens kopplat till 

systematiskt kvalitetsarbete. En 

del i det kvalitetsarbetet är under-

sökningar i form av utvärderingar 

som görs direkt till medborgare 

och andra intressenter för att för-

stå deras uttalade behov, krav, 

önskemål och förväntningar. Re-

sultaten av undersökningarna är 

vägledande för förvaltningens be-

slut och handlande i syfte att nå 

framgångsfaktorer i verksam-

heten. Brukarundersökningar görs 

i vanliga fall minst en gång per år. 

Då den rådande pandemin innebar 

ett flertal snabba och drastiska för-

ändringar i flera av verksamhet-

erna, har vissa undersökningar 

haft tillfälliga uppehåll medan 

andra har gjorts i mindre omfatt-

ning under 2020. Stadsdelsförvalt-

ningen avser att utveckla den digi-

tala kommunikationen med mål-

sättning att synliggöra resultaten 

på ett sådant sätt så att det skapar 

mervärde för Södermalms med-

borgare och andra intressenter. 

Förvaltningen välkomnar förslag 

på ämnesområden där det kan fin-

nas behov av kontinuerlig utbild-
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ning för att säkerställa att god för-

ståelse och kunskap finns. Ett vik-

tigt kunskapsområde är neuropsy-

kiatriska funktionsnedsättningar 

som Stockholms stad som arbets-

givare, ger kontinuerligt utbild-

ning i. 

33. Medborgarför-

slag om nytt 

klubbhus åt IF 

Söderkamra-

terna 

SÖD 

2020/806 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

varit i kon-

takt med id-

rottsförvalt-

ningen an-

gående 

önskemålet 

om nytt 

klubbhus. 

Idrottsför-

valtningen 

har medde-

lat att an-

svariga för 

planering 

på förvalt-

ningen 

kommer att 

undersöka 

hur 

förutsätt-

ningarna ser 

ut för ett 

eventuellt 

klubbhus 

eller ett för-

råd i områ-

det. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om nytt 

klubbhus åt fotbollsklubben IF 

Söderkamraterna. 

 

I medborgarförslaget framförs att 

behovet av en lokal eller ett förråd 

i närheten av Sofia bollplan, där 

klubben kan samla sin verksam-

het, börjar bli akut. Eftersom om-

rådet där klubben har sin verksam-

het utvecklas med nya bostäder, 

vilket innebär en ökning av antalet 

barn och ungdomar, är det enligt 

förslagsställaren viktigt att IF 

Söderkamraterna kan utvecklas 

och därmed kunna erbjuda en fin 

och fungerande verksamhet. 

 

Stadsdelsförvaltningen har förstå-

else för att det kan finnas behov 

av ett klubbhus eller ett förråd för 

fotbollsklubbens verksamhet så att 

den kan utvecklas till glädje för 

barn och vuxna. 

 

Anläggande av ett klubbhus eller 

ett förråd för verksamheten ligger 

utanför stadsdelsnämndens an-

svarsområde då ansvaret för olika 

idrottsfrågor inom staden ligger 

hos idrottsnämnden. 
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Förvaltningen har varit i kontakt 

med idrottsförvaltningen angå-

ende önskemålet. Idrottsförvalt-

ningen meddelar att ansvariga för 

planering på förvaltningen kom-

mer att undersöka hur 

förutsättningarna ser ut för ett 

eventuellt klubbhus eller ett förråd 

i området. 

 

Förvaltningen föreslår med anled-

ning av redogörelsen ovan att 

stadsdelsnämnden överlämnar 

medborgarförslaget till 

idrottsnämnden för vidare hante-

ring. 

34. Medborgarför-

slag gällande att 

anlägga fler 

babryggor vid 

Årstaviken samt 

se över de redan 

existerande 

SÖD 

2020/847 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Bifalls i 

form av att 

förvalt-

ningen ut-

vecklar be-

fintliga 

bryggor ge-

nom att ex-

empelvis 

förse be-

tongbryggor 

med trätrall 

och bänkar. 

Förvalt-

ningen ar-

betar även 

för att på 

sikt hitta 

lämpliga 

platser för 

nya bryggor 

där bad är 

tillåtet. 

   

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att anlägga fler badbryggor vid 

Årstaviken samt se över de redan 

existerande. I medborgarförslaget 

beskrivs att de två badbryggor 

som finns vid Årstavikens norra 

strandpromenad är mycket 

populära att använda och att det 

borde finnas fler badbryggor längs 

med det aktuella stråket. 

 

Södermalms stadsdelsförvaltning 

uppskattar medborgarförslaget 

som innebär att medborgarnas till-

gång till vattnet längs med 

stadsdelsområdets stränder ut-

vecklas. 

 

Gällande utveckling av befintliga 

bryggor görs detta exempelvis 

genom att förse betongbryggor 

med trätrall och bänkar. Detta 

genomfördes bland annat på en 

brygga på södra Reimersholme 
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under år 2019. Dessutom har för-

valtningen under 2020 tillfört 

bänkar och bord i trä vid en 

brygga på Reimersholmes norra 

sida. 

De nya utemöblerna på bryggan 

används och uppskattas av bland 

annat boende från intilliggande 

äldreboende. Under föregående år 

har förvaltningen även tagit över 

ansvaret för en ny träbrygga, 

tillgänglig för allmänheten, vid 

den västra delen av Anders 

Reimersväg på Reimersholme från 

idrottsförvaltningen. 

 

Under innevarande år 2021 plane-

rar förvaltningen att fortsätta pro-

jektering inför renovering av be-

fintlig brygga vid 

Eriksdalslundens koloniträdgårds-

förening. Vid denna plats är bad 

tillåtet. Förvaltningen arbetar även 

för att på sikt hitta lämpliga 

platser för nya bryggor där bad är 

tillåtet. 

35. Medborgarför-

slag gällande al-

koholförbud på 

allmänningar 

inom koloniträd-

gårdsföreningar-

nas områden i 

Tantolunden 

SÖD 

2020/780 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Stadsdelsnämnden har fått ett 

medborgarförslag om att söka al-

koholförbud på allmänningar 

inom koloniträdgårdsföreningar-

nas områden i Tantolunden. Skri-

benten beskriver att alkoholförtä-

ring och droganvändning i områ-

det ökat lavinartat och att narko-

tikaförsäljning sker öppet framför 

kolonisterna. Detta är störande, 

oroväckande och skapar otrygghet 

för dem som promenerar i områ-

det. Förvaltningen har 

förståelse för kolonisternas och 

förslagsställarens olägenheter på 
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grund av de störningar som före-

kommer på allmänningarna inom 

koloniträdgårds-föreningarnas 

områden i Tantolunden. Förvalt-

ningen bedömer dock 

att det inte är troligt att ett alko-

holförbud löser problemen där. 

Förvaltningen bedömer att 

brottsförebyggande insatser för att 

minska ordningsstörningar och 

förbättrad renhållning och skötsel 

i parker och platser där människor 

samlas ger bättre resultat. 

36. Medborgarför-

slag gällande 

allmänna grill-

platser i Ham-

marby sjöstad 

SÖD 

2020/930 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att en ut-

omhusgrill 

tillförs 

Sickla Park 

samt An-

ders Fran-

zéns park.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

allmänna grillplatser i Hammarby 

sjöstad. I medborgarförslaget 

föreslås att två stora fasta utom-

husgrillar anläggas i Lumaparken. 

Andra möjliga platser för utom-

husgrillar anges i förslaget vara 

Ekbacken eller Henriksdal samt i 

Anders Franzéns Park. Genom att 

anlägga några grillplatser i Ham-

marby sjöstad underlättas, enligt 

förslagsställaren, möjligheten att 

umgås utomhus vilket är speciellt 

viktigt under rådande pandemi. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det 

innebär förbättrade möjligheter för 

boende och besökare att vistas 

och umgås utomhus i Hammarby 

sjöstad. 

 

Under 2020 färdigställdes ett pro-

gram för upprustning av lekplat-

sen i Sickla Park. Upprustningen 

kommer att utföras under 2021. I 
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samband med detta tillförs områ-

det kring Ekbacken en 

utomhusgrill. Placering och ut-

formning av grillplatsen tar hän-

syn till naturreservatet på platsen. 

 

Inom Södermalms stadsdelsom-

råde finns idag cirka tio 

utomhusgrillar. För att uppnå en 

geografisk fördelning inom 

stadsdelsområdet anser förvalt-

ningen att Hammarby sjöstad bör 

förses med två platser som erbju-

der utomhusgrillar. Förutom den 

utomhusgrill som redan ska anläg-

gas under året i Ekbacken föreslår 

förvaltningen att ytterligare en ut-

omhusgrill anläggs under 

innevarande år i Anders Franzéns 

park. 

37. Medborgarför-

slag gällande att 

sätta upp skyltar 

om Hammarby 

sjöstads historia 

SÖD 

2020/942 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag  Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att sätta upp skyltar om Ham-

marby sjöstads historia. Genom att 

placera ut historiska skyltar i 

Hammarby sjöstad kan, enligt 

förslagsställaren, nutid och dåtid 

knytas ihop och en intressantare 

miljö skapas för både boende och 

besökare. 

 

I parker och på torgytor inom 

Stockholms stad finns så kallade 

historiska tavlor utplacerade. Fler-

talet av de historiska tavlorna 

placerades ut under åren 2000-

2008 av det dåvarande gatu- och 

fastighetskontoret i samarbete 

med exploateringskontoret. År 

2008 avslutades projektet och idag 
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ansvarar trafikkontoret för drift 

och underhåll av tavlorna. 

 

Det finns idag ingen förvaltning 

inom stadens organisation som har 

uppdraget att placera ut nya histo-

riska tavlor.  

I det fallet att stadsdelsförvalt-

ningen placerar ut skyltar med hi-

storisk information 

i Hammarby sjöstad måste hjälp 

med information om platsernas 

historia inhämtas från Stadsmu-

seet till en kostnad på cirka 15 000 

kr per skylt. Därutöver tillkommer 

kostnader för tillverkning och 

utplacering av skyltarna som upp-

går till cirka 6-8 000 kronor per 

skylt. Utöver ovannämnda kostna-

der tillkommer dessutom 

underhållskostnader då skyltar 

ständigt utsätts för klotter och 

vandalisering. 

 

Med anledning av de relativt stora 

kostnaderna att placera ut skyltar 

med historisk information i Ham-

marby sjöstad samt att det finns 

stora behov av att förse lekplatser, 

hundrastgårdar och större parker 

inom stadsdelen med nya inform-

ationsskyltar, anser förvaltningen 

inte att medborgarförslaget är pri-

oriterat. 

38. Medborgarför-

slag gällande 

satsning på fri-

tidsgårdar för 

ungdomar i 

Hammarby sjö-

stad 

SÖD 

2020/953 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag. 

Delvis bi-

fall genom 

att förvalt-

ningen i sitt 

svar redovi-

sar statistik 

Stadsdelsnämnden har fått ett 

medborgarförslag om att göra 

satsningar för ungdomar i Ham-

marby sjöstad för att sysselsätta 

dem kvällstid. Skribenten önskar 

också att förvaltningen tar fram 



 

 

 

 Sammanställning 

Sida 45 (55) 

 
 

 
 

Sammanställning av medborgarförslag år 

2021 

 

Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

över ungdo-

mar nu och 

kommande 

år samt att 

svaret be-

skriver på 

vilket sätt 

nämnden 

redan idag 

uppfyller de 

önskemål 

om sats-

ningar som 

önskas i 

medborgar-

förslaget. 

statistik gällande antal ungdomar 

boende där nu och under 

kommande år. Vidare föreslås att 

skolorna öppnas upp på helgerna 

för ungdomar som en plats att 

vara på. 

 

Förvaltningen delar förslagsställa-

rens syn att det är angeläget med 

olika sociala träffpunkter som er-

bjuder aktiviteter för ungdomar. 

Förvaltningen ser kontinuerligt 

över befintlig fritidsverksamhet 

inom hela stadsdelsområdet. I 

Hammarby sjöstad finns verksam-

het för ungdomar bland annat 

inom ramen för Fryshusets verk-

samhet. 

 

Förvaltningen har i dagsläget inga 

planer på att starta upp ytterligare 

fritidsverksamhet i Hammarby 

sjöstad. 

39. Medborgarför-

slag gällande 

öppna möten för 

äldre i stadsde-

len med inform-

ation och dis-

kussion om co-

vid-19 pande-

min 

SÖD 

2020/960 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag. 

Avslag Stadsdelsnämnden har fått ett 

medborgaförslag där det föreslås 

att stadsdelsnämnden bjuder in till 

öppna möten för att lyssna på 

idéer och förslag om vad staden 

och andra skulle kunna göra för 

att skapa en bättre situation för 

70+ och på så sätt minska oron 

och osäkerheten som många nu 

känner. Stadsdelsförvaltningen 

svarade på förslaget genom att 

bland annat redogöra för vilka 

kontaktytor och stödfunktioner 

som redan finns för äldre på Sö-

dermalm. 

40. Medborgarför-

slag gällande att 

SÖD 

2020/1082 

Nämnden 

ställde sig 

Delvis bi-

fall i form 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

inrätta Helios-

gångens ute-

gymspark 

bakom för-

valtningens 

förslag 

av att för-

valtningen 

föreslår att 

den stora 

gräsyta, 

som är pla-

cerad ut 

mot Helios-

gången, för-

ses med ett 

mer 

ändamåls-

enligt yt-

skikt i form 

av grus så 

att den kan 

användas 

för 

exempelvis 

fri lek och 

spontanid-

rott. För-

valtningen 

föreslår vi-

dare 

att den be-

fintliga 

kryddplan-

teringen ut-

vecklas till 

en stadsod-

ling, 

gärna i sam-

arbete med 

skolor i om-

rådet. För-

valtningen 

planerar 

även att till-

sammans 

att inrätta Heliosgångens ute-

gymspark. I medborgarförslaget 

föreslås att ett utegym placeras på 

en idag, enligt förslagsställaren, 

oanvänd grus- och leryta i Brö-

derna Hedlunds Park i Hammarby 

sjöstad. I medborgarförslaget före-

slås vidare att om det av 

budgetmässiga skäl inte är möjligt 

att anlägga ett utegym på platsen, 

bör ytan istället inkluderas med 

den nyligen upprustade 

Heliosgången genom att tillföra 

platsen bänkar, träd, blommor, 

buskar och belysning. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det bland 

annat främjar fysisk aktivitet i 

stadsdelsområdet parker. 

 

Med hänvisning till beslutet i ett 

tidigare medborgarförslag om att 

tillföra Hammarby sjöstad ett nytt 

utegym, ”Medborgarförslag om 

att anlägga utegym i Anders Fran-

zéns lekpark, SÖD 2020/510”, 

anser förvaltningen dock att ett 

nytt utegym i Hammarby sjöstad i 

första hand ska utredas i närområ-

det till Anders Franzéns park in-

nan eventuellt ytterligare nya plat-

ser för utegym i Hammarby sjö-

stad utreds vidare. 

 

Stadsdelsförvaltningen är väl 

medveten om att Bröderna Hed-

lunds Park har stora underhållsbe-

hov då parken bland annat an-

vänds av många barn under skol-

raster. För att parken ska erhålla 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

med trafik-

kontoret se 

över möj-

ligheten att 

utveckla be-

lysningen i 

parken. 

en långsiktigt hållbar standard fö-

reslår förvaltningen att den stora 

gräsyta, som är placerad ut mot 

Heliosgången, förses med ett mer 

ändamålsenligt ytskikt i form av 

grus så att den kan användas för 

exempelvis fri lek och spontanid-

rott. Förvaltningen föreslår vidare 

att den befintliga kryddplante-

ringen utvecklas till en stadsod-

ling, gärna i samarbete med skolor 

i området. Förvaltningen planerar 

även att tillsammans med trafik-

kontoret se över möjligheten att 

utveckla belysningen i parken. 

41. Medborgarför-

slag gällande 

utegym vid 

Hammarbyslus-

sen 

SÖD 

2020/1084 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

utegym vid Hammarbyslussen. I 

medborgarförslaget beskrivs att 

det är många personer i mogen ål-

der som promenerar längs med 

Hammarby kanal med omgiv-

ningar. I medborgarförslaget före-

slås därför att ett utegym anläggs 

på en yta strax söder om vändpla-

nen mot kajen vid Östgötagatan 

100. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det bland 

annat främjar fysisk aktivitet i 

stadsdelsområdet. 

 

På den plats där utegymmet före-

slås placeras ställer förvaltningen 

under sommarsäsongen ut park-

bänkar. Under sommarsäsongen 

finns här också en glasskiosk. För-

valtningen anser mot bakgrund av 

ovannämnda att det inte är lämp-

ligt att anlägga ett utegym på den 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

aktuella platsen. 

 

Eftersom den föreslagna ytan för 

ett utegym ligger i anslutning till 

det välfrekventerade gång- och 

cykelstråket längs med Norra 

Hammarbyhamnen, anser förvalt-

ningen att ett utegym på en annan 

plats i området skulle tillföra posi-

tiva värden till området. 

Förvaltningen bedömer dock att 

det i nuläget inte finns några 

budgetmässiga förutsättningar att 

anlägga ett utegym då det finns 

flera befintliga anläggningar 

såsom trappor, gångvägar, murar 

etc. inom stadsdelsområdet som 

har stora underhållsbehov och där-

för måste prioriteras. Ett nytt ute-

gym kan däremot utredas i sam-

band med en framtida exploate-

ring i området samt eventuellt i 

samband med ett större parkupp-

rustningsprojekt. 

42. Medborgarför-

slag gällande 

sophanteringen 

på Östgötagatan 

nära Ringvägen 

SÖD 

2020/894 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Delvis bi-

fall i form 

av att för-

valtningen 

under 2020 

ersatte be-

fintliga 

skräpkorgar 

med nya 

större 

skräpkorgar 

i den cen-

trala delen 

av Tull-

gårdspar-

ken. Enligt 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

sophanteringen på Östgötagatan 

nära Ringvägen. I medborgarför-

slaget föreslås att fler skräpkorgar 

placeras ut i Tullgårdsparken och 

på trottoaren som går längs med 

parken samt att skräpkorgarna ska 

tömmas oftare. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då god 

renhållning utgör en viktig del i 

upplevelsen av en väl omhänder-

tagen och trygg stadsmiljö. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

förvaltning-

ens avtal, 

gällande 

skötsel och 

underhåll 

av det 

östra stads-

delsområ-

dets parker, 

ska ned-

skräpade 

ytor renhål-

las när 

skräp 

uppkommer 

samt att 

papperskor-

garna inte 

får ha en 

större 

fyllnads-

grad än 80 

procent.    

 

Under 2020, ersattes befintliga 

skräpkorgar med nya större 

skräpkorgar i den centrala delen 

av Tullgårdsparken. Den 1 januari 

2021 trädde även det nya avtalet 

för skötsel och underhåll av det 

östra stadsdelsområdets parker i 

kraft.  

 

Avtalet innehåller, till 

skillnad från det tidigare avtalet, 

så kallade funktionskrav på 

renhållningen av parkytorna som 

stadsdelsnämnden ansvarar för. 

Detta innebär att nedskräpade ytor 

ska renhållas när skräp 

uppkommer samt att papperskor-

garna inte får ha en större 

fyllnadsgrad än 80 procent. Det är 

förvaltningens förhoppning att 

ovannämnda förändringar ska in-

nebära att Tullgårdsparken upp-

levs renare och mer välstädad. 

 

Eftersom den del av förslaget som 

gäller fler skräpkorgar på 

intilliggande trottoar och utökad 

tömning av dessa skräpkorgar, 

ligger på gatumark som ansvaras 

av trafiknämnden, föreslår stads-

delsförvaltningen att stadsdels-

nämnden överlämnar denna del 

av medborgarförslaget till trafik-

nämnden för vidare hantering. 

43. Medborgarför-

slag om nya 

boulebanor i 

Tantolunden 

SÖD 

2020/1236 

Nämnden 

ställ-de sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag om nya 

boulebanor i Tantolunden. Boule-

banorna skulle enligt förslagsstäl-

larna utgöra ett välkommet till-

skott för södermalmsborna. 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det både 

främjar fysisk aktivitet och social 

samvaro i parken. 

 

Vid kontakt med förslagsställarna 

har det framkommit att den plat-

sen som föreslås erhålla bouleba-

nor är en yta vid Tantolundens 

bollplan som idrottsnämnden an-

svarar för. Idrottsförvaltningen 

uppger att den aktuella ytan an-

vänds för uppställning av fotbolls-

mål varför det inte är möjlig att 

anlägga boulebanor på denna 

plats. 

 

Förvaltningen har påbörjat arbetet 

med att ta fram ett program för 

en kommande upprustning av 

Tantolunden. I samband med 

programarbetet kommer förvalt-

ningen att se över möjligheten att 

eventuellt anlägga en boulebana 

på en annan plats i Tantolunden. 

44. Medborgarför-

slag gällande 

förbättring av 

parkmiljö i form 

av nattbelysning 

vid Draken-

bergsparken 

SÖD 

2020/1166 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Bifall i 

form av att 

förvalt-

ningen un-

der hösten 

2021 till-

sammans 

med trafik-

kontoret ge-

nomfört ett 

besök i par-

ken för att 

undersöka 

behovet av 

att utveckla 

belysningen 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

förbättring av parkmiljö i form av 

nattbelysning vid 

Drakenbergsparken. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det syftar 

till att göra den aktuella delen av 

Drakenbergsparken trivsammare 

och mer användbar även under 

dygnets mörka timmar. 

 

I området som berörs av medbor-

garförslaget finns ordinarie 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

i det aktu-

ella områ-

det. 

parkbelysning, vilken tänds vid 

skymning och släcks vid gryning, 

men också belysning vid bollpla-

nen som släcks klockan 22:00 för 

att inte störa intilliggande bostä-

der. Stadsdelsnämnden ansvarar 

för belysningen vid bollplanen 

och den övriga parkbelysningen 

ansvarar trafiknämnden för. 

 

Förvaltningen har fått in flera syn-

punkter som gäller belysningen i 

den del av parken där lekplatsen 

ligger. Förvaltningen planerar 

därför att tillsammans med trafik-

kontoret göra ett besök på platsen 

under året för att undersöka beho-

vet av att utveckla belysningen i 

det aktuella området. 

45. Medborgarför-

slag gällande att 

ersätta den 

hundrastgård 

som togs bort i 

samband med 

byggandet av 

bostäder i Ro-

senlundsparken 

SÖD 

2020/1161 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att ersätta den hundrastgård som 

togs bort i samband med 

byggandet av bostäder i Rosen-

lundsparken. I förslaget lämnas 

fyra alternativa förslag till place-

ringar av hundrastgården: På 

gräsytorna i allén från Ringvägen 

ner till Rosenlundsparken, i Blek-

ingetäppan, på en yta nedanför Er-

iksdalsskolan samt på en yta ne-

danför Eriksdals bollplan. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

förslaget att tillföra området en 

hundrastgård då det här råder brist 

på hundrastgårdar. 

 

Behovet av att skapa nya eller er-

sätta tidigare hundrastgårdar 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

behöver dock vägas mot andra an-

gelägna behov i parkerna inom 

stadsdelsområdet. I dagsläget ser 

förvaltningen det som viktigt att 

prioritera redan befintliga hund-

rastgårdar innan nya anläggs eller 

ersätts. 

 

 

 

Med hänvisning till beslutet i ett 

tidigare medborgarförslag om att 

anlägga en hundrastgård i när-

heten till Tideliusgatan, 

”Medborgarförslag om hundrast-

gård i närheten av Tideliusgatan, 

SÖD 2020/492”, anges att gräsy-

torna i allén från Ringvägen ner 

till Rosenlundsparken och Blek-

ingetäppan ligger mycket nära 

befintliga bostäder varför det bör 

finnas en mer lämpad plats än de 

som föreslås. Förvaltningen anser 

att nämndens beslut fortsatt bör 

gälla. 

 

De i medborgarförslaget före-

slagna platserna nedanför 

Eriksdalsskolan och Eriksdals 

bollplan ligger, enligt förvalt-

ningen, utanför ovannämnda om-

råde där brist på hundrastgårdar 

råder samt att dessa platser är i 

parker med värden som inte kan 

kombineras med en hundrastgård. 

46. Medborgarför-

slag gällande 

utegym i Bergs-

gruvan 

SÖD 

2020/1188 

Nämnden 

ställde sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

Avslag  Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

utegym i Bergsgruvan. I förslaget 

beskrivs att det i Bergsgruvan 

finns en asfalterad avsats på en 

höjd mellan lekplatsen och 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Högbergsbacken 19, som enligt 

förslagsställaren, skulle passa för 

ett utegym. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget som innebär 

fler möjligheter till fysisk aktivitet 

i stadsdelsområdets parker. 

 

I ett tidigare medborgarförslag om 

att anlägga ett utegym vid 

Tantolundsberget, ”Medborgarför-

slag om utegym vid Tantolunds-

berget, SÖD 2020/619”, beslutade 

stadsdelsnämnden i samband med 

nämndsammanträdet den 17 de-

cember 2020 att: För närvarande 

finns 6 stycken utegym i stads-

delsområdets parker. Fyra 

av dessa är placerade i den västra 

delen av stadsdelsområdet och två 

är placerade i den östra delen. För-

valtningen anser med anledning 

av detta att nya utegym i första 

hand ska tillföras den östra delen 

av stadsdelsområdet. 

 

Vidare beslutades att: Förvalt-

ningen har nyligen påbörjat 

programarbetet inför en kom-

mande större upprustning av 

Tantolunden. Där diskuteras möj-

ligheten att tillföra inslag i parken 

för lek och träning både för barn 

och vuxna. Denna idé skulle 

kunna utvecklas så att eventuellt 

även gymredskap tillförs. 

 

Med hänvisning till beslutet ovan 

anser förvaltningen att ett nytt 
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Medborgarförslag Diarienum-

mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

utegym i första hand ska tillföras 

den östra delen av stadsdelsområ-

det innan eventuellt nya platser för 

utegym i den västra delen av 

stadsdelsområdet utreds vidare. 

47. Medborgarför-

slag gällande att 

förbättra miljön 

kring skrid-

skobanan på 

Medborgarplat-

sen 

SÖD 

2020/1235 

Nämnden 

ställ-de sig 

bakom för-

valtningens 

förslag 

 

Delvis bi-

fall i form 

av att åtta 

mindre jul-

granar med 

belysning 

kommer att 

placeras ut 

på Medbor-

garplatsen 

till vintersä-

songen 

2021/2022.  

 

Södermalms stadsdelsnämnd har 

fått ett medborgarförslag gällande 

att förbättra miljön kring skrid-

skobanan på Medborgarplatsen. 

Förslagsställaren hänvisar till 

skridskobanan i Kungsträdgården, 

där det både finns god belysning, i 

form av många lampor, samt att 

det spelas musik för dem som åker 

skridskor. 

 

Stadsdelsförvaltningen uppskattar 

medborgarförslaget då det kan 

bidra till att göra Medborgarplat-

sen attraktivare och tryggare. 

 

Vad gäller belysning vid isbanan 

har stadsdelsförvaltningen inom 

ramen för platssamverkan tillfört 

isbanan fyra strålkastare som 

belyser själva isbanan i olika 

mönster och färger. Åtgärden 

genomfördes år 2019 i samverkan 

med trafikkontoret. 

 

Till kommande vintersäsong 

2021/2022 kommer även åtta 

mindre julgranar med belysning 

att placeras ut på Medborgarplat-

sen, bland annat i anslutning till 

belysningsstolparna mellan isba-

nan och Medborgarhuset. Åtgär-

den kommer enligt förvaltningen 

att bidra till att öka trivseln i om-

rådet vid isbanan. 
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mer 

Nämndens  

beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Trafikkontoret, som ansvarar för 

belysningen vid bland annat 

isbanan, bedömer att befintlig be-

lysning är tillräcklig och meddelar 

att det för närvarande inte finns 

några planer på ytterligare insatser 

vid platsen. 

 

Eftersom ansvaret för isbanan lig-

ger hos trafiknämnden, föreslår 

förvaltningen att stadsdelsnämn-

den överlämnar den del av 

medborgarförslaget som innebär 

att musik ska spelas vid isbanan 

till trafiknämnden för vidare han-

tering. 

 


